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( שהתקיימה ביום 663) 84 מס'עשרה -ישיבת המועצה להשכלה גבוהה הארבעהמ החלטות
 (19.12.2023) שלישי ז' בטבת תשפ"ד

 
 החלטות

 
למוסדות להשכלה גבוהה המתוקצבים ע"י ות"ת במחצית  תכנון הפיתוח האקדמי בתכנית הרב שנתית  599/14

 דיון בהתייחסות המוסדות -הראשונה של התר"ש
בדבר ההתייחסויות שהתקבלו  10.12.2023דנה המל"ג בהמלצות הות"ת מיום  19.12.2023ביום  .1

מהמוסדות להשכלה גבוהה שבתקצוב הות"ת ובהמלצות הצוות המקצועי ומשרד החינוך  בדבר 
ת המכללות האקדמיות לחינוך שבתקצוב משרד החינוך, בנושא תכנון הפיתוח האקדמי התייחסויו

. המל"ג  1.8.2023תשפ"ח שנדון בישיבת המל"ג ביום-בתכנית הרב שנתית למוסדות להשכלה גבוהה תשפ"ג
המהווה חלק בלתי נפרד מהחלטה זו,  לגבי הבקשות  603מחליטה לאמץ את ההמלצות המופיעות במסמך 

 תכניות הלימודים החדשות שהגישו המוסדות להשכלה גבוהה לרבות הקריטריונים והנימוקים. להגשת 
א' 490כפי שמפורטות במסמך  1.8.2023החלטות המל"ג בדבר הצעות לתכניות לימודים חדשות מיום  .2

 ., נכנסות לתוקף עם קבלת החלטה זו 19.12.2023 ושלא חל בהן שינוי בעקבות החלטה זו מיום
 

חוגי -.( דוB.Aהמלצה על הסמכה זמנית לשלוש שנים לאוניברסיטה הפתוחה להעניק תואר ראשון )  600/14
 בתולדות האומנות 

החליטה המועצה להשכלה גבוהה לאמץ את המלצת ועדת המשנה התחומית  19.12.23בישיבתה ביום 
 לחינוך, הוראה ואומנויות כדלקמן: 

 על חוות הדעת שהגישו. להודות לפרופ' לוינגר ולפרופ' קוחנל .1
להעניק  (2026דצמבר שנים )עד  3( לתקופה של שנייהלהעניק לאוניברסיטה הפתוחה הסמכה זמנית ) .2

 ( בתולדות האמנות במתכונת דו חוגית..B.Aתואר ראשון )
לקראת שלב ההסמכה, ולשם מעקב אחר ההערות שעלו בחוות דעתה של פרופ' קוחנל, וביניהן חיזוק  .3

ה של הדיסציפלינה ״תולדות האמנות״ ואיוש סגל מתאים, יתבקש המוסד להעביר מקצועות הליב
  דוח התפתחות אודות התכנית והפעלתה. 

בנושא "הגבלת מספר  13.11.2018הארכת ההסמכה תהיה כפופה להחלטת המל"ג שהתקבלה ביום  .4
 ההסמכות הזמניות".

 
לחינוך, לטכנולוגיה ולאמנויות להעניק תואר המלצה על מתן הסמכה לסמינר הקיבוצים, המכללה   601/14

 ( עם תזה בחינוך מתמטי לביה"ס היסודיM.Edשני )
החליטה המועצה להשכלה גבוהה לאמץ את המלצת ועדת המשנה התחומית  19.12.2023בישיבתה ביום 

 לחינוך, הוראה, רוח ואמנויות כדלקמן:
 חיים על עבודתה ועל הדוח שהגישה.להודות לוועדה המקצועית בראשותו של פרופ' דוד בן  .1
( M.Edלהסמיך את סמינר הקיבוצים, המכללה לחינוך, לטכנולוגיה ולאמנויות להעניק תואר שני ) .2

 עם תזה בחינוך מתמטי לביה"ס היסודי.
 :כדי להעלות עוד את רמתה של התכנית, ממליצה הוועדה למכללה לשים דגש לנושאים הבאים .3

בדרגת מרצה לפחות, וזאת בהתאם להחלטת המל"ג בעניין  להקפיד שכל חברי הסגל יהיו .א
 תוכניות לתואר שני, ובפרט בתכנית לתואר שני עם תיזה מחקרית.

להוסיף מנחה מהתחום של מחקר כמותי כדי להוסיף ביטוי לשיטות המחקר הכמותיות גם  .ב
 בתזות. כך גם לגבי מנחה מהתחום של מחקר איכותני.

 ת הסטודנטים עם סטודנטים ומרצים ממוסדות אחרים.קיום סמינר מחלקתי שיפגיש א .ג
 הוספת חברים מהאוניברסיטאות לוועדת ההיגוי של התכנית. .ד
לקיים מבחן לבחינת רמת האנגלית כתנאי קבלה לתכנית המחקרית כדי להדגיש את חשיבות  .ה

ללמד את אחד הקורסים  הרמה האקדמית בשפה האנגלית. לחילופין, לאמץ את המלצת המל"ג
 של התוכנית באנגלית.

 לוודא כי הסגל המלמד בתכנית המחקרית פעיל מחקרית בתחום החינוך המתמטי. .ו
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המלצה על אי מתן אישור פרסום ורישום למכללה האקדמית לחינוך אורנים לפתוח תכנית לתואר  602/14
 ( עם תזה בחינוך לגיל הרך M.Edשני )

החליטה המועצה להשכלה גבוהה לאמץ את המלצת ועדת המשנה  19.12.2023בישיבתה ביום 
 התחומית לחינוך, הוראה, רוח ואמנויות כדלקמן:

 על עבודתה ועל הדוח שהגישה. דורית ארםלהודות לוועדה המקצועית בראשותה של פרופ'  .1
לפתוח  למכללה האקדמית לחינוך אורניםלאמץ את דוח הוועדה המקצועית ולא לאשר  .2

זאת הואיל והתכנית אינה עם תזה בחינוך לגיל הרך, ( M.Edתכנית לימודים לתואר שני )
 ברמה אקדמית נאותה, מהנימוקים שפורטו בדוח, ובפרט הנימוקים הבאים:

התכנית חסרה ליבה של חברי סגל בדרגות בכירות מתחום הגיל הרך, ובפרט בהתמחויות  .א
בעלי ניסיון מחקרי רב עם מספר 'הכלה ושילוב' ו'שילוב הדרכה וניהול',  –הנלמדות בתכנית 

 , כמצופה מתכנית מחקרית לתואר שני.בכתבי עת שפיטיםעדכניים משמעותי של פרסומים 
הדרכה מוכחת של תלמידי במצבת מנחי התזות אין מספיק מנחים שהם חוקרים עם ניסיון ב .ב

 הנלמדות בתכנית.בתחום הגיל הרך ובהתמחויות מחקר 
 השימוש בשפה האנגלית בתכנית נמוך יחסית ולא עומד במצופה מתכנית מחקרית. .ג
 .צריכים להיות תנאי קדם המבוססים על קורסים של שיטות מחקר וציוני הסמינריון .ד

 
.( B.Aחוגית לתואר ראשון )-המלצה לאפשר למכללה האקדמית עמק יזרעאל לקיים תכנית לימודים חד 603/14

 חוגית הקיימת(-כולוגיה )לצד תכנית הלימודים הדובפסי
ועדת המשנה התחומית למדעי אימצה המועצה להשכלה גבוהה את המלצת  19.12.2023בישיבתה ביום 

המכללה  בנוגע לבקשת 21.11.2023מיום  החברה, ניהול, עסקים, משפטים ותכניות רב תחומיות
במתכונת חד  פסיכולוגיה( ב.B.Aלקיים את תכנית הלימודים לתואר ראשון ) האקדמית עמק יזרעאל

 מחליטה כלהלן:והיא , ולהסמיכה להעניק תואר זה, חוגית
 על חוות דעתם ועל עבודתם. ופרופ' נחמיה פרידלנד להודות לסוקרים פרופ' יואל אליצור .1
( .B.Aדים לתואר ראשון )לקיים את תכנית הלימו המכללה האקדמית עמק יזרעאלבקשת לאשר את  .2

 , ולהסמיכה להעניק תואר זה.במתכונת חד חוגית פסיכולוגיהב
 

( ב"ניהול M.Aבקשת הקריה האקדמית אונו לשנות את שם תכנית הלימודים לתואר שני ללא תזה ).  604/14
עם   NursingMaster in( בסיעוד M.A" לתכנית לימודים לתואר שני ללא תזה ). case manager-הטיפול 

 התמחות בניהול הטיפול ולהסמיכה להעניק תואר זה
ועדת המשנה התחומית לטכנולוגיה, דנה המועצה להשכלה גבוהה בהמלצת  19.12.2023 בישיבתה ביום

בקשת הקריה האקדמית אונו לשנות את שם תכנית בנושא הנדסה, מדעים, פארה רפואי ושלוחות חו"ל 
" לתכנית לימודים לתואר שני case manager -( מ"ניהול הטיפול M.A.הלימודים לתואר שני ללא תזה )

, עם התמחות בניהול הטיפול ולהסמיכה להעניק תואר זה Master in Nursing( בסיעוד M.Aללא תזה ).
בדבר לימודי התואר השני  22.11.2022. בהחלטת המל"ג מיום 1.1סעיף בובעמידת התכנית המבוקשת 

"המוסד העמיד לא פחות משלושה מחזורי בוגרים בתוכנית לימודים  לפיו: הבמוסדות להשכלה גבוה
בפני המל"ג עמדה חוות הדעת של ד"ר אורלי  ".רלוונטי, על פני שלוש שנים לפחות לתואר ראשון בתחום

 גרינשטיין אשר מונתה לבחון את הנושא.
, לפיה התכניות לתואר ראשון בריפוי בעיסוק המועצה מאמצת את חוות דעת הסוקרת ד"ר גרינשטיין

יכולות להוות תשתית אקדמית לתכנית לימודים לתואר שני ללא תזה ולתואר ראשון בהפרעות בתקשורת 
.(M.Aבסיעוד ) , בקשת הקריה האקדמית אונו לשנות את שם תכנית הלימודים לתואר ומחליטה לאשר את

( M.A" לתכנית לימודים לתואר שני ללא תזה ).manager case -( מ"ניהול הטיפול M.Aשני ללא תזה ).
 . עם התמחות בניהול הטיפול ולהסמיכה להעניק תואר זה Master in Nursingבסיעוד 

 
המלצה על מתן אישור פרסום והרשמה לאוניברסיטת בר אילן לפתוח תכנית לימודים לתואר ראשון     605/14

(B.Scבמדעי כדור הארץ והסביבה ). 
ועדת המשנה לטכנולוגיה, אימצה המועצה להשכלה גבוהה את המלצת  19.12.2023ביום  בישיבתה

ל בדבר מתן אישור פרסום והרשמה לאוניברסיטת בר אילן הנדסה, מדעים, פארה רפואי, ושלוחות חו"
 כלהלן: מחליטה, והיא במדעי כדור הארץ והסביבה( .B.Sc)לפתוח תכנית לימודים לתואר ראשון 

 להודות לסוקרים, פרופ' קולין פרייס ופרופ' סיגל אברמוביץ', על עבודתם ועל חוות הדעת שהגישו. .1
 (.B.Sc)לאשר לאוניברסיטת בר אילן, לפרסם את דבר פתיחתה של תכנית לימודים לתואר ראשון  .2

 , ולרשום אליה סטודנטים.(Earth Sciences and the Environmentבמדעי כדור הארץ והסביבה )
המוסד לציין באופן ברור ובולט בכל פרסום הנוגע לתכנית לימודים זאת )בין אם תפוצתו תהא על  .3

 בין כתלי המוסד ובין אם מחוץ להם( כי "הענקת התואר מותנית באישור המועצה להשכלה גבוהה".
המוסד להחתים כל תלמיד/ה על הצהרה לפיה ידוע לתלמיד/ה כי המוסד אינו מוסמך להעניק,  על .4

, וכי קיימת אפשרות שבסופו של דבר במדעי כדור הארץ והסביבה( .B.Sc)תואר ראשון בשלב זה, 
לא יוסמך המוסד להעניק את התואר. במקרה זה תוצע, על ידי המוסד, לסטודנטים הלומדים 

בגיאוגרפיה   (.B.A)חוגי -דו תואר ראשוןל במסגרת תכנית הלימודים "פנימיתבטחון בתכנית "רשת 
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בפקולטה למדעי המתקיימת , (.B.Sc)חוגי במדעי החיים -ולימודי סביבה והתכנית לתואר ראשון דו
 .אילן-באוניברסיטת בר,  החברה בשיתוף הפקולטה למדעי החיים

מתחומי הגיאולוגיה והאטמוספירה, עד לתום השנה השנייה  אנשי סגל ליבתי 2על המוסד לגייס  .5
 להפעלת התכנית ולדווח על כך למל"ג.

 אנשי סגל נוספים מהתחום עד לשלב ההסמכה, ולדווח על כך למל"ג. 2על המוסד לגייס  .6
לקראת שלב ההסמכה, יעביר המוסד דו"ח התפתחות והתכנית תיבדק על כל היבטיה, לרבות יישום  .7

 רים.הסוקהמלצות 
בנושא "תוקף אישור הפרסום ורישום הסטודנטים", תוקף  16.9.14בהתאם להחלטת המל"ג מיום  .8

זו שאחריה(. אם לא יפתח לו תשפ"האישור הפרסום הניתן למוסד מוגבל לשנתיים )דהיינו, לשנה"ל 
 .המוסד את התכנית במסגרת הזמן כאמור לעיל יהיה עליו לפעול בהתאם להחלטת המל"ג האמורה

 
המלצה על אי מתן אישור פרסום והרשמה לאוניברסיטה העברית לפתוח תכנית לימודים לתואר ראשון    06/146

(B.Sc.בהנדסת חומרים וננו טכנולוגיה ) 
ועדת המשנה התחומית  אימצה המועצה להשכלה גבוהה את המלצת 19.12.2023בישיבתה ביום 

בדבר אי מתן אישור פרסום והרשמה לטכנולוגיה, הנדסה, מדעים, פארה רפואי ושלוחות חו"ל 
בהנדסת חומרים וננוטכנולוגיה,  (.B.Sc)לאוניברסיטה העברית לפתוח תכנית לימודים לתואר ראשון 

 כלהלן: מחליטהוהיא 
 עבודתה ועל הדו"ח שהגישה. להודות לוועדה המקצועית בראשות פרופ' יובל גולן על .1
לאוניברסיטה העברית הוועדה המקצועית ולא לאשר ועדת המשנה התחומית ולאמץ את המלצת  .2

בהנדסת חומרים וננו טכנולוגיה, וזאת מהנימוקים  (.B.Sc)לפתוח תכנית לימודים לתואר ראשון 
 הבאים:

ת נסמכת על תכנית הוועדה המקצועית כי התכניועדת המשנה ודעת  מאמצת את דעת המועצה (1)
וניכר פער בין תכני התכנית כפי שהוצעו לשם  -הלימודים בכימיה שאינה מליבת ההנדסה 

 התכנית. שם התכנית צריך שיהלום את תכניה ואת התמחות הסגל המוצע ללמד בה. 
מתחום ליבת הנדסת חומרים שיהיו מחויבים לתכנית  חברי סגל ליבתי 5בתכנית חסרים לפחות  (2)

במשרה מלאה ושיובילו אותה אקדמית. לאחד מחברי הסגל המיועדים אמנם תואר ראשון 
כמו   שנה האחרונות הוא עוסק באופטיקה וכלל לא בנושאי הנדסת חומרים. 20-בחומרים, אך ב

לאור העובדה שמדובר בפתיחת כן על ראש התכנית המיועד להיות מועסק במוסד במשרה מלאה ו
    משרה בלבד. 50% -תכנית חדשה לא ניתן להסתפק בראש תכנית המועסק ב 

כדי לשוות לתכנית ציביון של תכנית בהנדסה לעומת תכנית בכימיה/חומרים חסרים בתכנית  (3)
קורסים מליבת התחום כגון: קורס באיפיון חומרים, תהליכי עיבוד של חומרים ובחירת חומרים 

ורס נרחב. במתכונתה הנוכחית התכנית המוצעת מתאימה יותר לתואר "מדע חומרים כק
 וננוטכנולוגיה" כפי שכתבה גם הוועדה המקצועית.

סבורה כי שם התכנית אינו הולם את תכניה ואת הסגל המוצע בה, הדבר  המועצהלאור האמור,  .3
ה אינה בעלת העומק הדרוש משפיע גם על דמות הבוגר, שכן התכנית המוצעת על ידי האוניברסיט

בתכניות להנדסה כדי להכשיר את הלומדים כבוגרים בהנדסת חומרים והדבר גם עולה מפרוטוקול 
   הסנאט של האוניברסיטה לפיו הבסיס של שהסטודנטים יקבלו הוא בעיקרו כימיה.

 
( בסיעוד לשפה .B.S.Nהמלצה לאפשר למרכז האקדמי לב להסב את תכנית הלימודים לתואר ראשון ) 607/14

 האנגלית
אימצה המועצה להשכלה הגבוהה את המלצת ועדת המשנה לטכנולוגיה,  19.12.2023בישיבתה ביום 

הנדסה, מדעים, פארה רפואי, ושלוחות חו"ל בדבר בקשת המרכז האקדמי לב להסב את תכנית הלימודים 
שר למרכז האקדמי לב לקיים את ( בסיעוד לשפה האנגלית, והיא מחליטה לאפ.B.S.Nלתואר ראשון )

 התכנית האמורה, לצד התכנית הקיימת בשפה העברית.
 

( בהנדסת תעשיה וניהול במסגרת .B.Scבקשת המרכז האקדמי לב לקיים תכנית לימודים לתואר ראשון )   608/14
 המח"ר

אימצה המועצה להשכלה גבוהה את המלצת ועדת המשנה התחומית  19.12.2023בישיבתה ביום 
לטכנולוגיה, הנדסה, מדעים, פארה רפואי, ושלוחות חו"ל בדבר בקשת המרכז האקדמי לב לקיים את 

( בהנדסת תעשיה וניהול במסגרת המח"ר. בהסתמך על כך שזו .B.Scתכנית הלימודים לתואר ראשון )
ה תכנית ותיקה שהעמידה מחזורים רבים, ועל הצהרות המוסד כי תכנית הלימודים במסגרת המח"ר זה

לתכנית הרגילה, מבחינת היבטי תכנית הלימודים והיקפה, סגל ההוראה, זהות לתכנית הליבה והתאמת 
 התכנית לחברה החרדית מחליטה המל"ג כלהלן: 
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( בהנדסת תעשיה וניהול .B.Scלאשר למרכז האקדמי לב לקיים את תכנית לימודים לתואר ראשון ) .1
 במסגרת המח"ר.

נה סוקר לבדיקת התכנית במסגרת המח"ר וזהותה לתכנית האם, בתום שנה מהפעלת התכנית, ימו .2
לרבות הזהות בין הקורסים, זהות סגל ההוראה, זהות הבחינות ומועדיהן. בנוסף, ובהתאם ל"נוהל 
פתיחת תכניות לימודים במח"רים ובפלטפורמות", עם סיום מחזור הלימודים הראשון במסגרת 

 וספת.החרדית, ימונה סוקר לבדיקה השוואתית נ
 

 ( בטכנולוגיות דיגיטליות.B.Scבקשת המכון הטכנולוגי חולון לקיים תכנית לימודים לתואר ראשון )  609/14
 ברפואה במסגרת המח"ר

ועדת המשנה לטכנולוגיה,  אימצה המועצה להשכלה גבוהה את המלצת 19.12.2023בישיבתה ביום 
המכון הטכנולוגי חולון לקיים את תכנית בקשת דבר הנדסה, מדעים, פארה רפואי, ושלוחות חו"ל ב

 מחליטהח"ר והיא ב( בטכנולוגיות דיגיטליות ברפואה במסגרת המ.B.Scהלימודים לתואר ראשון )
 כלהלן:

( בטכנולוגיות .B.Scלימודים לתואר ראשון )הלאשר למכון הטכנולוגי חולון לקיים את תכנית  .1
 ח"ר.בדיגיטליות ברפואה במסגרת המ

ח"ר וזהותה לתכנית האם, בלת התכנית, ימונה סוקר לבדיקת התכנית במסגרת המבתום שנה מהפע .2
לרבות הזהות בין הקורסים, זהות סגל ההוראה, זהות הבחינות ומועדיהן. בנוסף, ובהתאם ל"נוהל 
פתיחת תכניות לימודים במח"רים ובפלטפורמות", עם סיום מחזור הלימודים הראשון במסגרת 

 דיקה השוואתית נוספת.החרדית, ימונה סוקר לב
 

 דוחות הוועדה הבינלאומית בתחום הפילוסופיה      610/14
 

 גוריון בן אוניברסיטת
 לימודי להערכת הבינלאומית הוועדה של"ח בדו גבוהה להשכלה המועצה דנה 19.12.2023 ביום בישיבתה

 5.12.2023מיום  איכות להערכת המשנה ועדתוהיא מאמצת את המלצות באוניברסיטת בן גוריון  פילוסופיה
 :כלהלן החליטומ

המועצה להשכלה גבוהה מודה לוועדת ההערכה הבינלאומית בראשותו של פרופ' ניקולס סאות'ווד על  .1
 עבודתה היסודית והמעמיקה ועל הדו"ח שהגישה.

 המועצה מודה לאוניברסיטת בן גוריון על התייחסותה להמלצות הוועדה. .2
מבקשת מהמוסד להתייחס לכלל הנושאים המופיעים בדו"ח הוועדה המצורף להחלטה ולדווח המל"ג  .3

 למל"ג בפירוט אודות יישומן של ההמלצות אשר מפורטות להלן באופן הבא:
 :31.12.24המוסד מתבקש לדווח  על יישומן של ההמלצות המפורטות להלן עד לתאריך 

 סגל: .א
i.  חדשים, שימלאו את התקנים שהתפנו במהלך השנה סגל  יחברשני על המחלקה לגייס

 עד לתחילת שנה"ל תשפ"ה.האחרונה, 
ii. בדגש יש לפעול לגיוס של עוזרי הוראה נוספים על מנת להקל על עומס ההוראה של חברי סגל ,

 על קורסי השירות הניתנים על ידי המחלקה.
iii. ת לחברי הסגל על הפקולטה לנסח מסמך מסודר המפרט את הדרישות האקדמיות והמנהליו

אשר יהווה חוזר קליטה לסגל חדש ויכלול בין היתר פירוט של תהליך הקליטה לסגל חדש, 
ופירוט הציפיות השונות כלפי חברי הסגל כגון הנחיית  הדרישות לקידום עבור חברי הסגל

דוקטורנטים, ליווי סגל חדש גיוס והנחיית עוזרי הוראה ועוד. על הפקולטה לדאוג לשקיפותו 
 גישותו של המסמך.ולנ

 סטודנטים: .ב
i.  יש לחזק את עבודת מרכז הקריירה עם המחלקה לפילוסופיה על מנת להנגיש מידע אודות

 אפשרויות תעסוקה מחוץ לאקדמיה בסיום התואר.
ii. .על המחלקה לפעול לחיזוק הקשר עם בוגריה 

 תכנית הלימודים: .ג
i. חקרי לשלוש שנים.יש לשקול את האפשרות להגדיל את פרק הזמן להשלמת תואר שני מ 
ii.  על המחלקה לבחון דרכים להרחבת מגוון תחומי ההוראה, בין היתר באמצעות שיתופי פעולה

 בין מוסדיים. 
 מגוון: .ד
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i. והסטודנטים יש לפעול לשיפור האיזון המגדרי והמגזרי בקרב חברי הסגל האקדמי. 
 תשתיות: .ה

i. ת הסגל והסטודנטים יש לפעול באופן מידי על מנת לשפר את מצב התשתיות העומדות לרשו
במחלקה. בין היתר יש לדאוג לשירותי התקשורת והמחשוב, בדגש על איכות האינטרנט 

 האלחוטי, והתשתיות הציבוריות.
 

 אילן בר אוניברסיטת
 פילוסופיה לימודי להערכת הבינלאומית הוועדה של"ח בדו גבוהה להשכלה המועצה דנה 19.12.2023 ביום בישיבתה

 :כלהלן החליטומ 5.12.2023מיום  איכות להערכת המשנה ועדתוהיא מאמצת את המלצות באוניברסיטת בר אילן 
המועצה להשכלה גבוהה מודה לוועדת ההערכה הבינלאומית בראשותו של פרופ' ניקולס סאות'ווד על  .1

 עבודתה היסודית והמעמיקה ועל הדו"ח שהגישה.
 על התייחסותה להמלצות הוועדה.המועצה מודה לאוניברסיטת בר אילן  .2
המל"ג מבקשת מהמוסד להתייחס לכלל הנושאים המופיעים בדו"ח הוועדה המצורף להחלטה ולדווח  .3

 למל"ג בפירוט אודות יישומן של ההמלצות אשר מפורטות להלן באופן הבא:
 :31.12.24המוסד מתבקש לדווח  על יישומן של ההמלצות המפורטות להלן עד לתאריך 

 סגל: .א
iv. עד חדש, שימלא את התקן שהתפנה במהלך השנה האחרונה, חבר סגל  על המחלקה לגייס

 לתחילת שנה"ל תשפ"ה.
v. בדגש יש לפעול לגיוס של עוזרי הוראה נוספים על מנת להקל על עומס ההוראה של חברי סגל ,

 על קורסי השירות הניתנים על ידי המחלקה.
vi. ת האקדמיות והמנהליות לחברי הסגל על הפקולטה לנסח מסמך מסודר המפרט את הדרישו

אשר יהווה חוזר קליטה לסגל חדש ויכלול בין היתר פירוט של תהליך הקליטה לסגל חדש, 
הדרישות לקידום עבור חברי הסגל, ופירוט הציפיות השונות כלפי חברי הסגל כגון הנחיית 

ה לדאוג לשקיפותו דוקטורנטים, ליווי סגל חדש גיוס והנחיית עוזרי הוראה ועוד. על הפקולט
 ולנגישותו של המסמך.

 סטודנטים: .ב
iii.  יש לחזק את עבודת מרכז הקריירה עם המחלקה לפילוסופיה על מנת להנגיש מידע אודות

 אפשרויות תעסוקה מחוץ לאקדמיה בסיום התואר.
iv. .על המחלקה לפעול לחיזוק הקשר עם בוגריה 

 תכנית הלימודים: .ג
iii.  הזמן להשלמת תואר שני מחקרי לשלוש שנים.יש לשקול את האפשרות להגדיל את פרק 
iv.  על המחלקה לבחון דרכים להרחבת מגוון תחומי ההוראה, בין היתר באמצעות שיתופי פעולה

 בין מוסדיים. 
 מגוון: .ד

ii. והסטודנטים יש לפעול לשיפור האיזון המגדרי והמגזרי בקרב חברי הסגל האקדמי. 
 תשתיות: .ה

ii.  מצב התשתיות העומדות לרשות הסגל והסטודנטים יש לפעול באופן מידי על מנת לשפר את
במחלקה. בין היתר יש לדאוג לשירותי התקשורת והמחשוב, בדגש על איכות האינטרנט 

 האלחוטי, והתשתיות הציבוריות.
 :העברית האוניברסיטה

 פילוסופיה לימודי להערכת הבינלאומית הוועדה של"ח בדו גבוהה להשכלה המועצה דנה 19.12.2023 ביום בישיבתה
 :כלהלן החליטומ 5.12.2023מיום  איכות להערכת המשנה ועדתוהיא מאמצת את המלצות באוניברסיטה העברית 

המועצה להשכלה גבוהה מודה לוועדת ההערכה הבינלאומית בראשותו של פרופ' ניקולס סאות'ווד על  .1
 עבודתה היסודית והמעמיקה ועל הדו"ח שהגישה.

 העברית על התייחסותה להמלצות הוועדה.המועצה מודה לאוניברסיטה  .2
המל"ג מבקשת מהמוסד להתייחס לכלל הנושאים המופיעים בדו"ח הוועדה המצורף להחלטה ולדווח  .3

 למל"ג בפירוט אודות יישומן של ההמלצות אשר מפורטות להלן באופן הבא:
 :31.12.24המוסד מתבקש לדווח  על יישומן של ההמלצות המפורטות להלן עד לתאריך 

 סגל: .א
vii.  על הפקולטה לנסח מסמך מסודר המפרט את הדרישות האקדמיות והמנהליות לחברי הסגל

פירוט של תהליך הקליטה לסגל  ,בין היתר, אשר יהווה חוזר קליטה לסגל חדש ואשר יכלול
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חברי הסגל כגון הנחיית מחדש, הדרישות לקידום עבור חברי הסגל, פירוט הציפיות השונות 
ליווי סגל חדש גיוס והנחיית עוזרי הוראה ועוד. על הפקולטה לדאוג לשקיפותו דוקטורנטים, 

 ולנגישותו של המסמך.
viii.  על המחלקה לגייס חבר או חברת סגל בתחום הפילוסופיה של השפה עד לתחילת שנה"ל

 תשפ"ה.
ix. .יש לפעול לגיוס של עוזרי הוראה נוספים על מנת להקל על עומס ההוראה של חברי סגל 
 

 ם:סטודנטי .ב
v.  על המחלקה לתמוך בסטודנטים לתארים מתקדמים שמגיעים ממוסדות עם אוריינטציה יותר

 מעשית, ולפעול לצמצם את פערי הידע.
vi.  יש לחזק את עבודת מרכז הקריירה עם המחלקה לפילוסופיה על מנת להנגיש מידע אודות

 אפשרויות תעסוקה מחוץ לאקדמיה בסיום התואר.
vii. שר עם בוגריה.על המחלקה לפעול לחיזוק הק 

 
 תכנית הלימודים: .ג

v. .יש לשקול את האפשרות להגדיל את פרק הזמן להשלמת תואר שני מחקרי לשלוש שנים 
vi.  על המחלקה לבחון דרכים להרחבת מגוון תחומי ההוראה, בין היתר באמצעות שיתופי פעולה

 בין מוסדיים. 
 

 מגוון: .ד
iii.  הסגל האקדמי.יש לפעול לשיפור האיזון המגדרי והמגזרי בקרב חברי 

 
 תשתיות: .ה

iii.  יש לפעול באופן מידי על מנת לשפר את מצב התשתיות העומדות לרשות הסגל והסטודנטים
במחלקה. בין היתר יש לדאוג לשירותי התקשורת והמחשוב, בדגש על איכות האינטרנט 

 האלחוטי, והתשתיות הציבוריות.
 הדו"ח הרוחבי
גבוהה בדו"ח הרוחבי של הוועדה הבינלאומית להערכת לימודי  דנה המועצה להשכלה 19.12.2023בישיבתה ביום 

 ומחליטה כלהלן: 5.12.2023פילוסופיה והיא מאמצת את המלצות ועדת המשנה להערכת איכות מיום 
המועצה להשכלה גבוהה מודה לוועדת ההערכה הבינלאומית בראשותו של פרופ' ניקולס סאות'ווד על  .1

 ו"ח שהגישה.עבודתה היסודית והמעמיקה ועל הד

על מנת להרחיב את הלע על בסיסו נכתב דו"ח ההערכה הרוחבי, המועצה מבקשת מכלל המוסדות  .2

בתחום זה, להעביר  IQAהמקיימים תכניות בפילוסופיה ואשר ביצעו תהליכי הערכת איכות במסגרת 
  לאגף להערכת איכות במל"ג את דוחות ועדות ההערכה הבינלאומיות והמלצותיהן בתחום זה.

לאחר קבלת תוצרי הערכת האיכות העצמית בכלל המוסדות המועצה מבקשת מחברי ועדת הערכת  .3
האיכות הבינלאומית בתחום הפילוסופיה לבחון ולשלב את ההמלצות של כלל הוועדות לכדי דוח רוחבי 

 מקיף אשר יתייחס לכלל התכניות לפילוסופיה במוסדות להשכלה גבוהה בישראל.
 

 יישום החלטות מל"ג בתחום האדריכלותמעקב     611/14
ביישום החלטות המל"ג בנוגע לדוחות  19.12.2023דנה בישיבתה ביום  המועצה להשכלה גבוהה   

 :ןכלהל הוועדה להערכת איכות באדריכלות, והיא מאמצת את המלצת ועדת המשנה ומחליטה

 כללי
 ומתן חוות דעתם. בדיקת דיווחי המוסדותעל לסוקרים ודה המועצה להשכלה גבוהה מ .1

בין ראשי המועצה להשכלה גבוהה תקיים מפגש , 28.9.2022בהמשך לאמור בהחלטת מל"ג מיום  .2
הוועדה הבינלאומית, ובעיקר בהגדרת  המחלקות באדריכלות לדיון בהמלצות הרוחביות של

 המחקר, היצירה ואופן הערכתם בתחום האדריכלות.

 אוניברסיטת תל אביב
בדיקת הדיווח שהגישה אוניברסיטת על אלסנדרה בטיסטי  ודה לפרופ'מ המועצה להשכלה גבוהה .3

 תל אביב ומתן חוות דעתה.
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 הסוקרת התרשמה שהחלטות המל"ג יושמו באופן חלקי, אך ניכר שיפור ברוב התחומים. .4

המועצה מבקשת מהמוסד להתייחס למספר נושאים מרכזיים המופיעים בדוח המעקב של המוסד  .5
 :31.12.2024ודות יישום הסעיפים הבאים, עד לתאריך ולדווח לה בפירוט א

הצגת תכנית הכוללת לוח זמנים להשלמת הבנייה והמעבר לבניין החדש לאדריכלות, וכן תיאור  .א
שיפוץ התשתיות הקיימות עד המעבר. על התכנית לכלול פירוט של פריסת שנות הלימודים השונות 

וד בחדרי הסטודיו ובסדנאות. התשתיות בקמפוס, משרדים עבור הסגל, תנאי הלימוד והצי
 הקיימות יבדקו על ידי סוקר מומחה במידת הצורך.

פירוט עבודת צוות ההיגוי והתכנית האסטרטגית לגבי מחקר בתחום האדריכלות, יישומו והערכתו  .ב
 בבית הספר, כולל קריטריונים להערכת המחקר וקידום סגל בהתאם.

 הטכניון
בדיקת הדיווח שהגיש הטכניון ומתן על אלסנדרה בטיסטי  פרופ'ודה להמועצה להשכלה גבוהה מ .1

 חוות דעתה.

הסוקרת התרשמה שרוב החלטות המל"ג יושמו באופן מלא, אך נדרשת תשומת לב לנושאים  .2
 שטופלו באופן חלקי או כלל לא טופלו.

המועצה מבקשת מהמוסד להתייחס למספר נושאים מרכזיים המופיעים בדוח המעקב של המוסד  .3
 :31.12.2024ולדווח לה בפירוט אודות יישום הסעיפים הבאים, עד לתאריך 

הצגת תכנית הכוללת לוח זמנים לשדרוג מקיף של התשתיות הקיימות עבור המחלקה. על התכנית  .א
לכלול פירוט של פריסת שנות הלימודים השונות בקמפוס)ים(, תנאי הלימוד והציוד בחדרי 

אם ישנן תכניות לבניין  ראויה לסגל מן החוץ ולדוקטורנטים. סביבת עבודההסטודיו ובסדנאות, 
עתידי עבור הפקולטה, יש להציג אותן. התשתיות הקיימות יבדקו על ידי סוקר מומחה במידת 

 הצורך.

הרכב הסגל והסטודנטים בתכנית מבחינת מגוון ומגדר, ותיאור פעולות ויעדים מדידים  פירוט .ב
 ון החברתי.לצמצום הפערים וייצוג הולם למגו

 המרכז האקדמי לעיצוב ולחינוך ויצו חיפה
בדיקת הדיווח שהגיש המרכז האקדמי על אלסנדרה בטיסטי  ודה לפרופ'המועצה להשכלה גבוהה מ .1

 לעיצוב ולחינוך ויצו חיפה ומתן חוות דעתה.

הסוקרת התרשמה שרוב החלטות המל"ג יושמו באופן מלא או חלקי וניכר שיפור. כיוון שצפוי  .2
 וד עם אוניברסיטת חיפה יש לבחון את יישום ההחלטות שנית לאחר האיחוד.איח

המועצה מבקשת מהמוסד להתייחס למספר נושאים מרכזיים המופיעים בדוח המעקב של המוסד  .3
 :31.12.2024ולדווח לה בפירוט אודות יישום הסעיפים הבאים, עד לתאריך 

תיות הקיימות עבור המחלקה. התשתיות הצגת תכנית הכוללת לוח זמנים לשדרוג מקיף של התש .א
 הקיימות יבדקו על ידי סוקר מומחה במידת הצורך.

הרכב הסגל ותיאור פעולות לצמצום  פירוטתיאור הסגל הנדרש בתכנית כדי להתאים למטרותיה,  .ב
 עומס ההוראה, וגיוון הרכב הסגל.

    יכות תוכניתמעקב אחר יישום החלטות המועצה להשכלה גבוהה בנוגע להערכת א  612/14
 הלימודים לתואר ראשון במדעי ההתנהגות במכללה האקדמית נתניה  

בנוגע    דנה המועצה להשכלה גבוהה בהמלצות ועדת המשנה להערכת איכות  19.12.23בישיבתה ביום  
לדוח הסוקר בנושא הערכת איכות תוכנית הלימודים לתואר ראשון במדעי ההתנהגות במכללה 

 האקדמית נתניה.
בהמשך לממצאים וההמלצות שעלו מדוח הסוקר, ולאחר קבלת חוות דעתו על התייחסות המכללה 

 לדוח בכתב, מחליטה המל"ג כדלקמן:
בדיקת הדיווח שהגישה המכללה   על שאול פוקס  ודה לפרופ'המועצה להשכלה גבוהה מ .1

 האקדמית נתניה ומתן חוות דעתה.
 "ג באופן משביע רצון.ליישום החלטת מל פעלמצאה כי המוסד  המועצה .2
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המועצה ממליצה למוסד להמשיך לפעול לגיוס אנשי סגל ראויים על מנת להמשיך ולשפר את  .3
 איכות התכנית.

 יישומן המלא של ההמלצות ייבדק בהמשך ובהתאם לצורך. .4
 

מעקב אחר יישום החלטות מל"ג בנוגע להערכת איכות תכנית הלימודים לתואר שני בהתנהגות   613/14
 נית במכללה האקדמית נתניהארגו

נוגע ועדת המשנה להערכת איכות בהמועצה להשכלה גבוהה בהמלצות דנה  19.12.23ביום  בישיבתה
הלימודים לתואר שני בהתנהגות ארגונית במכללה  תוכניתדוח הסוקר בנושא הערכת איכות ל

 האקדמית נתניה.
 

 סבורה, בכתב המכללה התייחסות קבלת ולאחרלממצאים וההמלצות שעלו מדוח הסוקר,  בהמשך
אי כי תשובת המכללה עדיין אינה מספקת, והיא רואה בחומרה את  המועצה להשכלה גבוהה

 :קמןלכד ומחליטה, עמידתה של המכללה בהחלטות מל"ג
 

לסוקר פרופ' שאול פוקס על בדיקת הדיווח שהגישה המכללה  להודותהמל"ג מבקשת  .1
 הלימודים לתואר שני בהתנהגות ארגונית. תוכנית האקדמית נתניה ומתן המלצותיו לגבי

אשר מתקיים בנושא שבנדון ובמהלך המעקב חזרו  הרביעיבפניה כי זהו המעקב  לרשום .2
  מעקבים הקודמים.ב גם עלו אשר והממצאים הערותהונשנו חלק מ

 נקבע, בין היתר, כי:  12.9.23. בהחלטת מל"ג מישיבתה ביום  3

נוספים  חברי סגל  על המכללה לגייס שני המרצים בתוכניתלשפר את איכות מנת על  •
יש לדווח לאגף להערכת איכות  החוקרים ומפרסמים בתחומי ההתנהגות הארגונית.

. לדיווח זה יש לצרף את  קורות החיים של 1.6.24-על יישום המלצה זו עד ליום ה
נה"ל חברי הסגל, טבלת סגל מעודכנת ורשימת הקורסים שהם צפויים ללמד בש

 תשפ"ה.

פיתוח בתחומי כנית הלימודים בקורסים נוספים ואת תלגוון ולהעשיר המכללה על  •
נושאים נוספים ניהול, ניהול משא ומתן, אסטרטגית תגמולים ו מיומנויות

את הקורסים הללו יש להוסיף כבר לתוכנית  .הרלוונטיים להתנהגות ארגונית
הערכת איכות על ליש לדווח לאגף  הלימודים בסמסטר ב' של שנת הלימודים תשפ"ד.

 .1.1.24-יישום המלצה זו עד ליום ה
 לבחינת המכללה דיווחי בנוסף, המועצה מאמצת את המלצת ועדת המשנה להעביר את .4

 .איכות להערכת המשנה ועדת בפני תובא בנושא דעתם וחוות סוקרים 2 של צוות
לא תאושר למכללה  ,במלואהבמידה והמכללה לא תיישם את החלטת מל"ג מספטמבר  .5

פתיחת מחזורי לימוד חדשים לתוכנית הלימודים לתואר שני בהתנהגות ארגונית, זאת  לפי 
 אשר הובא לידיעת ראשי המכללה. 12.9.23-נוהל המעקבים מיום ה

כאמור, רישום סטודנטים חדשים  לשנת הלימודים תשפ"ה ואילך לתוכנית הלימודים  .6
לה האקדמית נתניה הותנתה באישור המל"ג ובכך לתואר שני בהתנהגות ארגונית במכל

 . 12.9.23-שהמוסד יציג את יישום החלטת המל"ג מיום ה
 

     בקריית  המכללה האקדמית להנדסה בתל אביב, לקיים לימודים מחוץ לקמפוס הראשי –בקשת אפקה      614/14
 עתידים  

דנה המועצה להשכלה גבוהה בהמלצת ועדת המשנה למדיניות אקדמית, הכרה  19.12.2023 בישיבתה ביום
המכללה האקדמית להנדסה בתל אביב, לקיים לימודים מחוץ לקמפוס הראשי  –והסמכה על בקשת אפקה 

קיימת עולה כי , ציג המוסדנוכח הנתונים שה, ו22.11.2023בקריית עתידים. בהסתמך על המלצת ות"ת מיום 
אגף חוות דעת בהתבסס על חוות הדעת אגף תקצוב וכמו כן של המוסד. הקיימים מצוקה בשטחי הלימוד 

התפתחותו האקדמית , ועל כן תכנון ומידע, קיים פער משמעותי בין גודל השטח הרצוי לגודל השטח הקיים
ייבת הרחבה מחהגידול במספר הסטודנטים בהתאם למכסת הסטודנטים שנקבעה למוסד עד תשפ"ח,  המשךו

 .מחוץ לקמפוס הראשי
אילוץ פיזי קיים  ,שהמוסד מיצה את כל האפשרויות להגדיל את הקמפוס הראשיולאור עובדה בהמשך לכך, 

קמפוס עתידים קרוב לקמפוס הראשי . לימודים מחוץ לקמפוס בקריית עתידיםהמוצדק לקיומם של 
 במוסדות הסמוכים לו.והפעילות המתוכננת בו אינה צפויה לפגוע במוסד עצמו או 

בדבר לימודים אקדמיים  19.3.2019החלטת המל"ג מיום לאור עמידתה של הבקשה בקריטריונים המופיעים ב
ועדת המשנה למדיניות אקדמית, הכרה והסמכה ואת  המל"ג לאמץ את המלצת , מחליטהמחוץ לקמפוס

https://che.org.il/?decision=%d7%9c%d7%99%d7%9e%d7%95%d7%93%d7%99%d7%9d-%d7%90%d7%a7%d7%93%d7%9e%d7%99%d7%99%d7%9d-%d7%9e%d7%97%d7%95%d7%a5-%d7%9c%d7%a7%d7%9e%d7%a4%d7%95%d7%a1-%d7%a2%d7%93%d7%9b%d7%95%d7%9f-%d7%94%d7%97%d7%9c
https://che.org.il/?decision=%d7%9c%d7%99%d7%9e%d7%95%d7%93%d7%99%d7%9d-%d7%90%d7%a7%d7%93%d7%9e%d7%99%d7%99%d7%9d-%d7%9e%d7%97%d7%95%d7%a5-%d7%9c%d7%a7%d7%9e%d7%a4%d7%95%d7%a1-%d7%a2%d7%93%d7%9b%d7%95%d7%9f-%d7%94%d7%97%d7%9c
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לקיים לימודים מחוץ  ,המכללה האקדמית להנדסה בתל אביב –לאשר את בקשת אפקה המלצת ות"ת ו
או עד להשלמת מעבר המכללה לקמפוס  לקמפוס הראשי בקריית עתידים לתקופה קצובה של חמש שנים

 .החדש, המוקדם מביניהם
 

 עדכון הרכב ועדת ההיגוי להרחבת נגישות ההשכלה הגבוהה לאוכלוסייה החרדית    615/14
של פרופ' שמגר בן אליהו בות"ת, ולאור סיום כהונתו  02.08.23בהמשך להחלטת מל"ג מיום 

לעדכן את הרכב הוועדה 19.12.23  -ובהיעדר סגן יו"ר מל"ג מכהן, מחליטה מל"ג בישיבתה ביום ה
להרחבת נגישות ההשכלה הגבוהה לאוכלוסיה החרדית ולמנות את חברת הות"ת פרופ' ברכה 

יו"ר הועדה, עד למינוי סגן שפירא כחברת ות"ת בוועדה ולמנות את יו"ר ות"ת, פרופ' יוסי מקורי כ
 יו"ר מל"ג. פרופ' עידית תשובה תמשיך לכהן בוועדה כחברת מל"ג.

 בעקבות השינויים יהיה הרכב הוועדה:  

 פרופ' יוסי מקורי, יו"ר ות"ת, יו"ר הועדה עד למינוי סגן יו"ר מל"ג  •

 ד"ר ורדה בן שאול, מ"מ מנכ"ל מל"ג/ ות"ת  •

 חברה חדשה  -פרופ' ברכה שפירא, חברת ות"ת •

 פרופ' רבקה ודמני, חברת מל"ג, יו"ר ועדת משנה תחומית לחינוך, הוראה, רוח  •

 פרופ' דודי שוורץ, חבר מל"ג, יו"ר ועדת משנה תחומית לחברה, ניהול, עסקים, רב תחומי במדעי •
 הרוח והחברה משפטים 

ת משנה תחומית לטכנולוגיה, הנדסה, אדריכלות, פרופ' יוסי רוזנווקס, חבר מל"ג, יו"ר ועד •
 ביולוגיה פארה רפואי, חקלאות ושלוחות מחו"ל  מדעים,

 פרופ' עידית תשובה, חברת מל"ג  •

 , המכללה ירושלים וראש בית(M.Ed)ד"ר אסנת רובין, נציגת ציבור, ראש החוג לייעוץ חינוכי •
 הספר לסגל אקדמי, מכון מופ"ת. 

, נציג ציבור, יזם טכנולוגי חברתי.  מנהל פרויקטים לשילובם של בני החברה מר איציק קרומבי •
 החרדית בתעסוקה איכותית בקרן סטף לחינוך, יזמות ותעשייה.  

 (משקיף)רפרנט השכלה גבוהה ומו"פ, אג"ת, משרד האוצר  •

 (משקיף)נציג התאחדות הסטודנטים  •


